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Saaristovaltuuskunnan asettaminen 

 

Kuntalain 30 §:n mukaan kunnanhallitus voi asettaa toimikunnan määrätyn tehtävän hoitamista 

varten. Sipoon kunnanhallitus asetti 20.9.2021 saaristovaltuuskunnan kaudeksi 2021–2025. Jäsenet: 

Gunilla Holmberg (puheenjohtaja), Robin Holmberg (varapuheenjohtaja), Thomas Ekström, Svante 

Johansson, Barbro Lindström, Robert Lindström, Jari Malm, Anders Söderling, Ritva Tarvainen ja 

Ritva Wallén. 

 

Rita Lönnroth on valmistellut saaristovaltuuskunnan asiat ja toiminut kokousten sihteerinä kunnan 

erikoissuunnittelijana vuosina 2021–2022 ja ostopalvelusopimuksen puitteissa vuosina 2023–2025. 

 

Saaristovaltuuskunnan tehtävät 

 

Sipoon saaristovaltuuskunta toimii saaristolaisten edunvalvontaelimenä. Valtuuskunta osallistuu 

hankkeisiin ja ottaa kantaa asioihin, jotka koskevat saaristoa ja saariston kehitystä. Toiminta 

rahoitetaan kunnanhallituksen talousarviomäärärahasta (ei oma määräraha). Saaristovaltuuskunta 

voi omassa roolissaan itsenäisesti antaa lausuntoa ajankohtaisista suunnitelmista, muut asiat 

viedään kunnanhallitukselle päätettäviksi. Valtuuskunta kokoontuu noin kahdeksan kertaa vuodessa 

(usein hybridikokous). Kokouksiin kutsutaan ulkopuolisia asiantuntijoita. 

 

Saaristovaltuuskunnan toiminta 

 

..  Nylands Fiskarförbund rf:n toiminnanjohtaja kertoi liiton toiminnasta ja hankkeista sekä 

vesiosuuskunnan perustamisesta saaristovaltuuskunnan kokouksessa 16.11.2021. Sipoon saaristo 

kuuluu Porvoon-Sipoon kalatalousalueeseen, joka on vesialueiden omistajien, ammatti- ja 

vapaa-ajan kalastajien muodostama lakisääteinen yhteistyöelin. 
  

.. Saaristoasiain neuvottelukunnan edustajien ynnä muiden kanssa pidettiin 10.2.2022 etäkokous, 

jossa käsiteltiin valtakunnallinen saaristo-ohjelma, saaristolaki ynnä muita saaristoasioita.  
 

.. Uudenmaan ELY-keskukselle annettiin 10.2.2022 lausunto Helen Oy:n arviointiohjelmasta, joka 

koski lämpöputken rakentamista Kilpilahden teollisuusalueelta Etelä-Sipoon kautta Vuosaareen.  
 

.. Kunnanhallituksen puheenjohtaja kertoi kunnallisesta toiminnasta ja saaristovaltuuskunnan 

 roolista ja vaikutusmahdollisuuksista ja kunnanjohtaja uudesta kuntastrategiasta kokouksessa 

12.4.2022. 
 

.. Saaristovaltuuskunta päätti 12.4.2022 ilmoittaa Hjallis Promotion Oy:lle, että Storörenin 

 venesatamasta yhä puuttuu saaristolaisten venepaikoista kertova kyltti, pienveneiden tolpat 

ja imutyhjennysasema. 
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.. Liikuntapalvelupäällikkö kertoi liikuntapalvelujen toiminnasta kokouksessa 30.5.2022. Kunnan

 talousarvioon on varattu määräraha ulkoilusaarten kunnostamista varten. Lisäksi on saatu  

 valtionapua. Saaristovaltuuskunta toivoi, että Norrkullalandet tulisi esteettömäksi käynti- 

 kohteeksi. 
  

.. Saaristovaltuuskunta osallistui Sipoon saaristokartan päivittämiseen kokouksessaan 30.5.2022. 

Uusi painos julkaistiin kesällä 2022. 
 

.. Saaristovaltuuskunta päätti 30.5.2022 osallistua Sipoo-viikkoon saaristokuvilla, -kartalla ja  

 -esitteellä. ”Saaristo tulee kylään” -näyttely järjestettiin 20.9.–22.10.2022 Nikkilän pääkirjaston 

Café Emiliessä. 
 

.. Esite, joka kertoi saariston palvelutarjonnasta ja tapahtumista, julkaistiin ja jaettiin kesäkuussa 

2022. Painosmäärä oli 2 000 kappaletta. 
 

..  Sipoon saaristokysely toteutettiin kesällä 2022. Kyselyyn saatiin 301 vastausta. 
 

.. Luottamushenkilöiden ja viranhaltijoiden yhteinen saaristoretki järjestettiin 22.8.2022. M/S  

 Sibbe vei osallistujat Gumbostrandin satamasta Norrkullalandetin mökkikylään, missä  

 keskusteltiin saaristoasioista.  
  

..  Varsinais-Suomen ELY-keskuksen saaristoliikenteen projektipäällikkö kertoi Etelä-Suomen 

 yhteysalusliikenteestä ja raskaskuljetuspalveluista kokouksessa 6.9.2022.  
 

..  Muistutus Sipoon saaristossa sijaitsevista yleisistä kulkuväylistä annettiin 6.9.2022 aluehallinto- 

 virastolle.  
  

..  Kaavoitusaloite saariston ja rannikon osayleiskaavan päivittämisestä jätettiin 6.9.2022 kunnan  

 hallinnolle.  
 

.. Saaristovaltuuskunta ehdotti 25.10.2022, että kunnan talousarvioon varataan määräraha kunnan 

 saaristossa omistamien virkistysalueiden kunnostamista ja Gumbostrandin sataman laiturialueen 

 ja Spjutsundin sataman venerampin parantamista varten. Määräraha olisi samansuuruinen kuin 

valtion myöntämä saaristolisä. 
 

..  Saaristovaltuuskunta ehdotti 25.10.2022 kunnanhallitukselle, että kunta esittää Varsinais-Suomen 

ELY-keskukselle, että ELY-keskus tukisi raskaskuljetuksia Sipoon saaristossa vastaavalla tavalla 

kuin muilla saaristoalueilla. Toiminta toteutui kesäkuussa 2024. 
 

.. Kunnanhallitukselle jätettiin 25.10.2022 kirjelmä, johon oli liitetty kehittämistoimenpiteitä 

koskeva luettelo. Luettelo perustui Sipoon saaristo-ohjelmaan ja Sipoon saaristokyselyn 

tuloksiin.  
 

.. Saaristovaltuuskunnan jäsenet osallistuivat saaristoliikenneseminaariin Turussa 3.10.2022, 

eduskuntatalon saaristopäivään 9.11.2022 ja Habitability-seminaariin Pellingissä 15.11.2022. 
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.. Lausunto arviosta saaristolain päivittämistarpeesta annettiin kunnanhallitukselle/maa- ja  

 metsätalousministeriölle 29.11.2022. 
 

..  Yleiskaavoittaja (yleiskaavaprosessi) ja vastaava liikennesuunnittelija (yhteysalusliikenne) 

osallistuivat kokoukseen 31.1.2023. Saaristovaltuuskunta antoi lausunnon Porvoon ja Sipoon 

saariston yhteysalusreitin palvelusopimuksen palvelukuvauksesta 2024–2029 

kunnanhallitukselle/Varsinais-Suomen ELY-keskukselle. 

..  Kaksi Åbo Akademin Saaristoinstituutin edustajaa esitteli Habitability-hanketta kokouksessa 

 28.2.2023. Saaristovaltuuskunta päätti tehdä Sipoon saariston asuttavuusanalyysin. 
  

..  Saaristovaltuuskunta päätti 28.2.2023 osallistua #MunSipoo 2023 -hankkeeseen ja jättää 

 toimenpide-ehdotuksia, koska Tekniikka- ja ympäristöosasto oli valinnut saariston osallistuvan  

 budjetoinnin teemaksi. 
 

..  Muistutus Kalkkirannan nopeusrajoituksesta jätettiin 28.2.2023 Traficomille. 
 

.. Keväällä 2023 saaristovaltuuskunnan jäsenet tutustuivat Sipoon satamien palveluihin. Laadittiin  

 raportti satamien varustetasosta ja kunnosta. Sipoon kunnan katupäällikkö, Varsinais-Suomen  

ELY-keskuksen saaristoliikenteen projektipäällikkö ja Uudenmaan ELY-keskuksen liikennejärjes-

telmän yksikönpäällikkö osallistuivat satamaraportin käsittelyyn kokouksessa 27.4.2023. Saa- 

ristovaltuuskunta päätti antaa raportin tiedoksi kunnanhallitukselle. 
 

.. Postille lähetettiin 27.4.2023 kirjelmä postin jakelusta saaristossa, koska palvelu huononi. 
 

..  Asukasilta asuttavuudesta järjestettiin Gumbontalolla 10.5.2023.  
 

.. Saaristovaltuuskunnan jäsenet osallistuivat osallistuvan budjetoinnin työpajaan Söderkullassa 

 4.4.2023, asuttavuusseminaareihin Utössä 13.–15.4.2023 ja Oravissa 10.–12.9.2023, SANK:in 

saaristoseminaariin Naantalissa 10.–11.10.2023 ja Saaristokäräjiin Turussa 4.–5.12.2023 
 

.. Lausunto uuden yleiskaavan rakennemalliluonnoksista annettiin 15.8.2023. 

.. Lausunto Suomen rannikkostrategian luonnoksesta annettiin Ympäristöministeriölle 15.8.2023. 
 

.. #MunSipoo-hankkeesta vastannut suunnittelija ja liikuntapalvelupäällikkö esittelivät  

 kokouksessa 26.9.2023 toimenpiteet, jotka oli toteutettu saaristossa kesällä 2023, ja raportin 

 saavutettavuuden kehittämismahdollisuuksista Kalkkirannan satamassa ja Norrkullalandetissa. 
 

.. Varsinais-Suomen ELY-keskuksen projektipäällikkö informoi kokouksessa 26.9.2023  

 muutetuista ehdoista, kun yhteysalusliikenne kilpailutetaan uudelleen.  
 

..  Saaristovaltuuskunta päätti 26.9.2023 hyväksyä asuttavuusanalyysin ”Saarten asuttavuus ja 

 elinvoima Sipoon saaristossa” ja antaa raportin kunnanhallitukselle tiedoksi. 
 

..  Asukasilta ajankohtaisista saaristoasioista ja asuttavuusanalyysin tuloksista järjestettiin 

Gumbontalolla 24.10.2023. 
 



5 
 

.. Yhdyskuntajohtaja osallistui kokoukseen 6.2.2024. Keskusteltiin jätehuollosta, satamapalveluista, 

 yleisestä uimarannasta meren rannalla, vierasvenesatamasta, merikeskuksesta ja Gumbostrandin 

satamaan kulkevasta kevytliikenneväylästä.  
 

.. Itä-Uudenmaan pelastuslaitoksen pelastusjohtaja kertoi pelastustoiminnasta saaristossa 

 kokouksessa 18.3.2024. 
 

.. Saariston visio sekä saaristovaltuuskunnan toiminnan tavoitteet ja päätoimenpiteet vuosina  

 2024–2025 vahvistettiin 18.3.2024. 
 

.. Saaristoasiain neuvottelukunnan raportti ”Suomen saaristojen skenaariot 2045” käsiteltiin 

 18.3.2024. 
 

..  Saaristovaltuuskunta hyväksyi 22.4.2024 raportin ”Turvallinen arki saaristossa” ja päätti antaa 

 sen tiedoksi kunnanhallitukselle. 
 

.. Esite, joka kertoi saariston palvelutarjonnasta ja tapahtumista, jaettiin kesäkuussa 2024. Määrä 

oli 2 000 kappaletta. 
 

.. Tiedote maksuttomista raskaskuljetuksista jaettiin saariston talouksiin kesäkuussa 2024.  
 

.. Asukasilta järjestettiin Gumbontalolla 6.6.2024. Teemat: yhteysalusliikenne, raskaskuljetukset, 

pelastustoiminta ja kyläturvallisuustoiminta. Varsinais-Suomen ELY-keskuksen saaristoliikenteen 

projektipäällikkö, Gumbon VPK:n hallituksen puheenjohtaja ja SILMU-kylien kyläneuvoja 

osallistuivat. 
 

.. Saaristokokous järjestettiin Byarsborgissa, Spjutsundissa 19.8.2024. Kokoukseen oli kutsuttu 

 kunnanhallituksen, elinkeino- ja työllisyysjaoston ja maankäyttöjaoston luottamushenkilöt sekä 

 viranhaltijat. 
 

.. Saariston kehittämistä koskeva toimenpideluettelo päivitettiin 17.9.2024. 
 

.. Kaavoituspäällikkö esitteli kaavoitusprosessin ja ajankohtaiset kaavat kokouksessa 28.10.2024. 
 

.. Saaaristovaltuuskunta päätti 28.10.2024 jättää Helsingin kaupungille mielipiteensä Östersundomin  

 osayleiskaavaluonnoksesta. 
  

.. Saaristovaltuuskunnan jäsenet kertoivat saariston turvallisuuteen liittyvistä asioista 19 henkilölle 

 virolaisista kylistä (Viron kylien liitto) Joensuun kartanolla 19.11.2024.  
 

.. Lausunto kuntalaisaloitteesta, joka koskee Djupsundetin liikenneturvallisuutta, annettiin  

 yhdyskunta ja ympäristö -toimialalle 2.12.2024. 
 

.. Seitsemän saariston kehittämistoimenpide-ehdotusta sisältävä kirjelmä jätettiin kunnan-

hallitukselle 2.12.2024. 
 

.. Saariston jäsenet osallistuivat Emäsalon, Pellingin ja Vessön asuttavuusanalyysien esittely-

tilaisuuteen Porvoossa 10.4.2024, SANK:in saaristoseminaariin Kolissa 11.–12.6.2024,  
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matkailun keskustelukokoukseen Nikkilässä 26.8.2024, valmiuskokoukseen Nikkilässä 25.9.2024, 

75. vuotta juhlivan SANK:in illalliseen 19.11.2024 (puheenjohtaja) ja saaristoseminaariin Turussa  

9.–10.12.2024. 

-- 

 

.. Rakennusvalvonnan lupa-arkkitehti kertoi uudesta rakennuslaista ja kunnan uudesta rakennus- 

 järjestyksestä kokouksessa 27.1.2025.  
 

.. Varsinais-Suomen ELY-keskuksen projektipäällikkö kertoi yhteysalusliikenteen kilpailuttamisesta 

Porvoon ja Sipoon saaristossa kokouksessa 27.1.2025. 
 

.. Saaristovaltuuskunta päätti 27.1.2025, että uusi saaristoesite laaditaan keväällä 2025. 
 

.. Päivitetty tiedote maksuttomista raskaskuljetuksista jaettiin saariston talouksiin helmikuussa 2025.  
 

.. Turvallisuuteen, varallaoloon ja öljytorjuntaan liittyvät teemat käsiteltiin kokouksessa 3.3.2025. 
 

.. Saaristonvaltuuskunnan jäsenet osallistuivat SANK:in ja FÖSS:in järjestämään saaristokokoukseen 

Porvoosssa 5.3.2025.  
 

..  Saaristovaltuuskunta tutustui 22.4.2025 uuteen kansalliseen saaristo-ohjelmaan ja keskusteli 

vuoden 2019 saaristo-ohjelman päivittämisestä. 
 

.. Saaristovaltuuskunta päätti 22.4.2025 ehdottaa kunnanhallitukselle, että sen jäsenet 

osallistuvat SANK:in järjestämään saaristoseminaariin Maalahdessa 10.–11.6.2025. 
 

..  Kokouksessa 22.4.2025 annettiin lausunto Sipoon saariston vuosien 2025–2040 yhteysalus-

liikenteen palvelusopimuksen palvelukuvauksesta kunnanhallitukselle/Varsinais-Suomen 

ELY-keskukselle. 

 

 


